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Frisbeegolfradan suunnitelmista saatu palaute: 

Palaute Vastine 

Kirjallinen mielipide 11.1.2024: 
Hei!  
EI kiitos! Vastustan...ei ole mitenkään turvallista! 
En voi antaa oman lapsen olla vapaasti pihalla jos 
takapihalla nakotaan kiekoilla! Meidän uimalaituri 
on tuolla heittoalueella ja vietetään aikaa siinä 
rannalla muutenkin niin kiva varoa sitten kiekkoja. 
Ei ei ei!! Kyllä on Orivesi yhtä lapsiperhettä 
vähemmän jos tämä tähän tulee. Asunnon arvokin 
laskee jos kaiken maailmam kulkijaa on ja tuskin 
kulkevat oikeita reittejä yms. Onninpolulla ei ole 
turvallista enään kävellä. Seurasin kun tätä rataa 
ehkä suunnittelivat, kyllä katkottiin terveistä puista 
oksia yms. Ja minusta tämä ei palvele kuin lajin 
harrastajia. Panostakaa niihin hiton 
lapsiperheisiin!! Niissä on Oriveden tulevaisuus tai 
pitäis olla, mutta jos tämmösillä ajetaan lapsia pois 
niin fine. Ymmärrän että tämä olisi kaupungille 
halpaa ko ei maksa mitään mutta silti, järki käteen. 
Ei palvele kaikkia! 
Edelliseen viestiin lisätäkseni.. Luonnossa nuo 
matkat on paljon lyhyempiä kuin tuossa 
mittakaava kuvassa näyttää. Vaarallista tuoda 
ihmisten kotien viereen. Miten voin päästää 3v. 
lapsen omalle pihalle leikkiin jos saan pelätä saako 
kiekosta päähän kun joku harjoittelee?? HALOO 
KAUPUNKI! Eiköhän ole muitakin liikuntamuotoja 
vai rahoko ratkasee ko ei omasta pussista mene?? 
https://yle.fi/a/3-9789028 

Keskeisellä virkistysalueella keskustan 
läheisyydessä sijaitseva frisbeegolf-rata palvelisi 
nimenomaan myös lapsiperheitä erityisen hyvin, 
sillä siitä tulisi kaikille avoin ja maksuton 
harrastuspaikka. Näin rata mahdollistaisi hyvin 
saavutettavissa olevan ja edullisen 
harrastuspaikan. Rata monipuolistaisi alueen 
toimintoja ja lisäisi sen virkistyskäytön 
mahdollisuuksia. Tällä hetkellä laaja alue on 
pääosin vähäisessä käytössä alueen kulkuväyliä 
lukuun ottamatta. 
 
Alueella kulkevan Onninpolun ulkoilureitin 
turvallisuus on varmistettu ratasuunnitelmia 
laadittaessa. Radasta on laadittu turvallisuus- ja 
kemikaaliviraston (Tukes) ohjeiden mukainen 
turvallisuusasiakirja. Seura on toimittanut 
asiakirjan kaupungille ja asiakirja tulee hyväksyä 
yhdessä ratasuunnitelman ja kiinteistön 
käyttöluvan käsittelyn aikaan 
kaupunginhallituksessa. 
 
Mielipiteessä tarkoitettu uimalaituri on kaupungin 
omistama ja kaupungin hoidossa. Kyseessä oleva 
laituri on kaikille avoimessa käytössä. Uimapaikalle 
on edelleen mahdollista kulkea Onninpolulta 
turvallisesti. Onninpolun ja uimapaikan väliset 
frisbeegolf-väylät on suunniteltu niin, että väylien 
hyvä näkyväisyys on varmistettu. Tämä takaa sen, 
että heittäjä näkee koko väylän alueen ja lähistön 
ennen heittopäätöstä, ja voi näin valita 
heittoajankohdan niin, että läheisyydessä ei ole 
muita kulkijoita. Radalla ohjeistetaan heittäjä 
havainnoimaan ympäristöään ja ottamaan muut 
alueen käyttäjät huomioon, tämä on muutenkin 
oletuksena frisbeegolfin lähtökohta. Näin ollen 
aluetta voidaan yhteistyössä käyttää turvallisesti 
molempiin toimintoihin. 
 

Kirjallinen mielipide 11.1.2024: 
Hei  
Tukesin ohjeistus: frisbeegolfista aiheutuvat vaarat 
on tunnistettava. Ja toimenpiteet vaaratilanteiden 
estämiseksi on toteutettava. Frisbeegolf ei saa 
aiheuttaa vaaraa kenenkään turvallisuudelle. 
Väylien turvallisuussuunnitelmien kulmakiviä ovat 
mm. turvaetäisyydet. Mittauksiemme mukaan 
"kiekon" suorinkin tavoitteellinen lentorata menee 
alle 20 metrin päässä rajastamme ja alle 25 metrin 

Alueen käyttölupaa kaupungilta hakeva frisbeegolf-
seura vastaa palveluntarjoajana 
turvallisuusasiakirjan laatimisesta. Radasta on 
laadittu turvallisuus- ja kemikaaliviraston (Tukes) 
ohjeiden mukainen turvallisuusasiakirja. Seura on 
toimittanut asiakirjan kaupungille ja asiakirja tulee 
hyväksyä yhdessä ratasuunnitelman ja kiinteistön 
käyttöluvan käsittelyn aikaan 
kaupunginhallituksessa. 
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päästä asuinrakennuksesta. Katsomme, että tässä 
suunnitelmassa ei ole otettu huomioon tarpeeksi 
turvallisuutta. Olemme asiasta erittäin 
huolissamme. Lisäksi osassa tonttiamme ei ole 
näkyvyyttä heitto paikalle eli kiekko tulee aina 
yllättäen. Kesällä 2023 alueella kävi muutama 
henkilö ilmeisesti kartoittamassa suunniteltua 
radan paikkaa. Jo silloin koimme tilanteen 
vaaralliseksi, vaikka paikalla oli mahdollisesti jo 
kokeneita harrastajia. Onko Oriveden kaupungilla 
tästä suunnitelmasta turvallisuusasiakirja? Koska 
alue sisältää myös ulkoilureittejä. Mielestämme 
turvallisuussuunnittelussa ei ole otettu huomioon 
varsinkin radan 6 kohdalla asuinkiinteistön 
läheisyyttä. 

Väylään 6 on tehty muutoksia siten, että sen 
heittopaikkaa on siirretty kauemmas mielipiteessä 
tarkoitetun kiinteistön rajasta. Muutoksen jälkeen 
väylän 6 suunnitellun heittolinjan sekä kiinteistön 
rajan välinen etäisyys on lyhyimmillään noin 40 
metriä. Lisäksi muutettu heittopaikka suhteessa 
koriin sijaitsee tarkoitetun kiinteistön 
”etupuolella”, joka osaltaan myös takaa kiinteistön 
piha-alueen turvallisuuden. Väylän mukaiset heitot 
suuntautuvat kiinteistöltä poispäin, ns. eteenpäin. 
Väylän lähtöpaikan sijainnin muuttaminen sekä sen 
johdosta muuttunut heittokulma takaavat 
mielipiteessä tarkoitetun kiinteistön turvallisuuden 
hyvän toteutumisen. 
 
Selvyyden vuoksi todettakoon myös, että 
mielipiteessä tarkoitetun kiinteistön kiinteistöraja 
kulkee kaupungin tiedon mukaan eri kohdassa kuin 
maastossa toteutunut alueen maanrakentamisen 
ja alueen käytön tilanne. Toteutunut rakenne 
sijaitsee lähempänä esitettyä väylää kuin 
kiinteistön kiinteistörekisterin mukainen raja. 
 

Kirjallinen mielipide 14.1.2024: 
Moi!  
Viitaten Orivesi.fi-sivustolla julkaistuun 
suunnitelmaan Kirkkolahden frisbeegolf-radasta. 
Toteutuessaan suunnitelmasta aiheutuu 
kohtuutonta haittaa muille alueen käyttäjille. 
Vaikka aluetta halkovat kävelyreitit ovatkin 
rauhoitettuja, on silti reittien varsilla olevat 
nurmialueet kesäisin muussakin käytössä. 
Nurmialueet mahdollistavat monen muun 
aktiviteetin pelaamisen, sekä rannasta ja luonnosta 
nauttimisen, kun kävelytieltä pääsee poikkeamaan 
rantanurmikolle. Lisäksi ne mahdollistavat sujuvat 
kohtaamiset koirien kanssa, kun arkojen koirien 
eivät tarvitse kohdata toisiaan läheltä. Nyt tehty 
suunnitelma estää nurmialueiden käytön. 
Vastaavaa rantanurmikkoa ei ole muualla 
Kirkkolahden alueella. Toiseksi frisbeegolf ei ole 
aivan äänetön laji. Korien metalliketjujen kilinä 
kuuluu metsäympäristössäkin pitkälle, saatika 
sitten puistomaisella avoimella alueella. Myös tyyni 
järven pinta on omiaan kantamaan ääntä. Alueen 
välittömässä läheisyydessä asuu ihmisiä, joille yksi 
asuinpaikan peruste on ollut rauhallinen 
rantamaisema. Edellämainituista syistä johtuen 
emme hyväksy radan rakentamista Kirkkolahden 
läheisyyteen. Muissakin kaupungeissa radat 
sijaitsevat enemmän pururatatyyppisissä paikoissa 

Kyseessä on asemakaavan mukainen virkistykseen 
kokonaisuudessaan erityyppisin kaavamerkinnöin 
osoitettu alue. Virkistykseen varatulle alueelle 
voidaan suunnitella ja toteuttaa erilaisia 
virkistykseen liittyviä toimintoja. 
 
Alueella kulkevan Onninpolun ulkoilureitin 
turvallisuus on varmistettu ratasuunnitelmia 
laadittaessa. Radasta on laadittu turvallisuus- ja 
kemikaaliviraston (Tukes) ohjeiden mukainen 
turvallisuusasiakirja. Seura on toimittanut 
asiakirjan kaupungille ja asiakirja tulee hyväksyä 
yhdessä ratasuunnitelman ja kiinteistön 
käyttöluvan käsittelyn aikaan 
kaupunginhallituksessa. 
 
Onninpolulla mahtuu kohtaamaan toisia kulkijoita 
sekä lemmikkejä myös jatkossa, sillä 
ratasuunnitelma ei millään tavoin kavenna nykyistä 
Onninpolkua tai sen lähialueita. Onninpolun 
läheiset frisbeegolf-väylät on suunniteltu niin, että 
väylien hyvä näkyväisyys on varmistettu. Tämä 
takaa sen, että heittäjä näkee koko väylän alueen 
ja lähistön ennen heittopäätöstä, ja voi näin valita 
heittoajankohdan niin, että läheisyydessä ei ole 
muita kulkijoita. Radalla ohjeistetaan heittäjä 
havainnoimaan ympäristöään ja ottamaan muut 
alueen käyttäjät huomioon, tämä on muutenkin 
oletuksena frisbeegolfin lähtökohta. Näin ollen 



  Päivitetty 12.2.2024 

tai sitten enemmän elämää ja ääniä sisältävissä 
kaupunkipuistoissa. 

aluetta voidaan yhteistyössä käyttää turvallisesti 
useisiin eri toimintoihin. 
 
Vastaavia nurmialueita on runsaasti myös muualla 
Kirkkolahden ympärillä Onninpolun varrella 
(esimerkiksi Kirkkolahden eteläpää, Kirkkolahden 
pohjoispään uimaranta-alue sekä siitä etelän 
suuntaan olevat laajat hoidetut nurmialueet). 
Lisäksi hoidettuja nurmialueita löytyy Orivedellä 
runsaasti muista puistoista. 
 
Frisbeegolf tuottaa ääntä. Kokonaisuutena lajin 
tuottaman lisä-äänen voidaan kuitenkin arvioida 
olevan suhteellisen vähäistä verrattuna alueen 
läheisyydessä kulkevan kantatien 58 aiheuttamaan 
liikennemelurasitukseen alueella. Suuri osa 
ratasuunnitelman alueista lähellä kantatietä 58 on 
meluselvityksen mukaan äänitasoltaan korkeaa 
aluetta, jolle esimerkiksi asuinrakentamisen 
osoittaminen kaavallisesti ei nykymääräyksillä ja 
lainsäädännöllä olisi mahdollista tai osin vaatisi 
erillisiä määräyksiä melun huomioimisesta. Näin 
ollen arvioidaan, että frisbeegolf-radalla ei 
kokonaisuuden alueen melutasojen suhteen ole 
merkittävää heikentävää vaikutusta. 
 
Monissa muissa, myös isommissa, kaupungeissa 
radat sijaitsevat hyvin keskeisillä paikoilla 
puistoissa ja myös asutuksen lähistöllä. Ratoja on 
laajalti asutuissa ympäristöissä, ja haitat muualla 
sijaitsevista radoista ovat olleet kokonaisuutena 
vähäisiä. Yksittäisiä radoista koettuja haittoja 
nousee ajoittain julkisuuteen, mutta niiden määrä 
ratojen kokonaismäärään nähden on vähäinen, ja 
toisaalta monessa tapauksessa ongelmat voidaan 
välttää huolellisella sekä vuorovaikutteisella 
suunnittelulla. 
 

Kirjallinen mielipide 16.1.2024: 
Suunnitellun alueen läheisyydessä sijaitsevan talon 
asukkaana haluan ilmaista kantani esille tulleeseen 
hankkeeseen. Vastustan frisbeegolf radan 
jatkosuunnittelua sekä sen 
rakentamista/toteuttamista vedoten mm. siihen, 
että olemme asuntomme hankkineet määrätyt 
kriteerit täyttävänä; luonnonläheisyys, 
esteettömyys, ympäristön rauhallisuus. Oriveden 
kaupunki toimi mauttomasti jo suihkulähteen 
suhteen, eikä kysynyt lähialueen asukkaiden 
mielipidettä (ainakaan meidän talonyhtiön) eikä 
tiedottanut asukkaita ks. hankkeesta esim. 
Kirjeitse. Haluan, että tämä minun eriävä 

Kyseessä on asemakaavan mukainen virkistykseen 
kokonaisuudessaan erityyppisin kaavamerkinnöin 
osoitettu alue. Virkistykseen varatulle alueelle 
voidaan suunnitella ja toteuttaa erilaisia 
virkistykseen liittyviä toimintoja. Kirkkolahden alue 
on kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
kaupungin tavoitteena on sen kehittäminen 
mahdollistamaan laajemmin erilaiset 
virkistystoiminnot ja kaikkien asukkaiden käytön.  
 
Kaupunki toimii erityyppisissä hankkeissa 
lainsäädännön mukaan. Frisbeegolf-radan 
suunnitelman kohdalla kaupunki on tiedottanut ja 
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mielipiteeni huomioidaan. Suunnitelma on 
mielestäni aivan liian lähellä asutusta aiheuttaen 
häiriötä ja alueen käyttäminen tämän kaltaiseen 
virkistystoimintaan on väärä. 

tarjonnut osallistumisen mahdollisuuksia 
laajemmin kuin lainsäädäntö edellyttää. 
 
Asutuksen läheisyys on huomioitu suunnitelmissa, 
ja läheisten asuinkiinteistöjen turvallisuus on 
suunnitelmassa varmistettu. 
 
Osallisten palautteen sekä jatkosuunnittelun 
perusteella on lisäksi tehty muutoksia nähtävillä 
olleen ratasuunnitelman väyliin numero 6 ja 12, 
jotka sijaitsivat lähimpänä asutusta. Väylää 6 on 
muutettu siten, että se on lyhyempi ja suunniteltu 
heittolinja kauempana asuinkiinteistöltä kuin 
nähtävillä olleessa suunnitelmaversiossa. Lisäksi 
nähtävillä olleen suunnitelman väylä numero 12 on 
poistettu kokonaan. Väylän 12 mukaiselle 
nurmialueelle on väylän korin sijaan sijoitettu ns. 
puttikori, joka on tarkoitettu lyhyempien heittojen 
harjoitteluun ja lämmittelyyn ilman varsinaista 
väylää. Aiemmassa ratasuunnitelmassa puttikori 
sijaitsi lähempänä alueen parkkipaikkoja sekä 
ulkoilureittiä. Tehdyt muutokset parantavat 
entisestään kokonaisuutena radan turvallisuutta. 
Poistetun väylän tilalle on suunniteltu yksi 
metsäisempi väylä ratasuunnitelman itäosaan 
kauemmas asuinkiinteistöiltä (päivitetyn 
ratasuunnitelman väylä 10). Uuden väylän ja 
asuinkiinteistöjen väliin jää yli 50 metriä etäisyyttä 
ja runsas puusto. 
 

Kirjallinen mielipide 3.2.2024: 
Hei  
Olen tutustunut tuohon suunnitelmaan, jossa 
pyritään saamaan Orivedelle uusi frisbeegolfrata 
Kirkkolahden rantaalueelle. Näin eläkeläisenä 
pidän tuota suunnitelmaa erinomaisena. Orivedelle 
on perustettu seura, joka pyrkii kustantamaan 
radan niin, ettei siitä tule kustannuksia kunnalle. 
Tämä on eräs varteenotettava huomio, joka 
puoltaa radan rakentamista. Olen muutaman 
muun frisbeetä harrastavan eläkeläisen kanssa 
jutellut myös ratasuunnitelmasta. He samoin kuin 
minä olemme kokeneet nykyisen Orivedellä olevan 
frisbeeradan osittain liian vaikeakulkuiseksi ja myös 
tuloksellisesti vaativaksi. Se on suunniteltu 
(valitettavasti) kokeneemmille ja kilpailuhaluisille 
pelaajille. Tuleva rata olisi helpommin 
saavutettavissa ja myös liikuntarajoitteiset, lapset 
ja ikäihmiset pystyisivät siellä harrastamaan 
liikuntaa. Frisbeegolf on myös edullinen 
harrastusmuoto - se ei vaadi pelaajilta suuria 
investointeja. Tämäkin puoltaa frisbeetä 

Merkitään tiedoksi. Kirkkolahden alue on 
kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
kaupungin tavoitteena on sen kehittäminen 
mahdollistamaan laajemmin erilaiset 
virkistystoiminnot ja kaikkien asukkaiden käytön. 
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harrastuksena niin nuorille, perheille kuin myös 
varttuneemmille. Tällainen uusi rata toimisi 
varmasti myös tässä tarkoituksessa paljon 
paremmin kuin nykyinen 18-väyläinen rata. 
Liikenteellisestikään en näe ongelmia Kirkkolahden 
radan väylien sijoittelussa niin asutukseen kuin 
tiestöönkin liittyen. Minulla on kokemusta usealta 
paikkakunnalta (mm. Juankoski, Tuusniemi, 
Längelmäki, Kangasala, Tampere) radoilta, jotka on 
sijoitettu lähelle asutusta tai jonka 
alueella/läheisyydessä on ulkoilureittejä, 
kävelyteitä tai muita liikenneväyliä. Ihmettelen, 
miksei vastaavanlaista rataa voisi rakentaa myös 
Orivedelle. 

Kirjallinen mielipide 3.2.2024: 
Kannatan ehdottomasti uuden radan tekemistä 
Kirkkolahden alueelle, koska se mahdollistaa lajin 
harrastamisen myös niille, jotka eivät esim. 
liikuntarajoitteiden vuoksi voi hyödyntää jo 
olemassa olevaa metsärataa. Rata on myös 
paremmalla etäisyydellä Kultavuoren ja 
Yhteiskoulun oppilaiden liikuntatuntien 
suorituspaikaksi. Monia motivoi enemmän pieni 
kilvoittelu liikunnan ohessa ja kyllähän kiekkojen 
heittely myös monipuolistaa liikuntasuoritusta ja 
parantaa käsien koordinaatiota. Helppokulkuiset 
reitit ja lyhyet heittomatkat voivat innostaa lapsia 
ja aikuisia uuden, perheen yhteisen harrastuksen 
pariin ja viettämään vaikka mukavia piknik-
iltapäiviä alueella, mikäli sinne saadaan myös 
tarkoitukseen sopivia levähdyspaikkoja lisää. Alue 
on ilmeisesti nykyisellään varsin vähällä käytöllä, 
mikä on sääli ottaen huomioon Kirkkolahden 
hienon maiseman. 

Merkitään tiedoksi. Kirkkolahden alue on 
kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
kaupungin tavoitteena on sen kehittäminen 
mahdollistamaan laajemmin erilaiset 
virkistystoiminnot ja kaikkien asukkaiden käytön. 

Kirjallinen mielipide 3.2.2024: 
Hei,  
Toivoisin että orivedelle rakennettaisiin toinen 
frisbeegolfrata joka soveltuisi myös aloittelijoille ja 
sijainti olisi noinkin loistava kuin kirkkolahden 
läheisyys. Sinne olisi helppo mennä myös rattailla 
pienen muksun kanssa heittelemään ja alue olisi 
muutenkin esteetön myös liikuntarajoitteisille ja 
senioreille. 

Merkitään tiedoksi. Kirkkolahden alue on 
kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
kaupungin tavoitteena on sen kehittäminen 
mahdollistamaan laajemmin erilaiset 
virkistystoiminnot ja kaikkien asukkaiden käytön. 
 

Kirjallinen mielipide 6.2.2024: 
Hei!  
Luin Oriveden sanomista suunnitelmaa uudesta 
frisbeegolf radasta ja tutustuin sen karttaan. 
Orivesiläisen liikunta-alan yrittäjän näkökulmasta 
tuollainen hanke joka lisää matalan kynnyksen 
liikuntaa kaiken ikäisille on paikallaan. Paljon on 
puhututtanut viime aikoina kalliit harrastusmaksut 

Merkitään tiedoksi. Kirkkolahden alue on 
kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
kaupungin tavoitteena on sen kehittäminen 
mahdollistamaan laajemmin erilaiset 
virkistystoiminnot ja kaikkien asukkaiden käytön. 
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ja niiden tuomat haasteet lasten ja nuorten 
liikuntaan. Tässäkin asiassa frsibeegolf on hyvä laji 
sen edullisuuden vuoksi. Edelleen työssäni 
törmään pandemian jättämään pelkoon tulla 
sisätiloihin liikkumaan. Näen, että tämmöisille 
investoinneille on siis erityisesti tarvetta. 
Työskentelen myös erityistukea tarvitsevien 
liikunnan parissa ja toimin myös pirkanmaalaisessa 
yhdistyksessä parantamassa soveltavan liikunnan 
mahdollisuuksia. Olen kartottanut oriveden 
kohteita ja todennut, että sisätiloissa tämä asia on 
huomioitu hyvin, mutta ulkopaikoilla on 
valitettavasti melko paljon rajoitteita jo ihan 
maaston vuoksi. Tästä saisimme varmasti myös 
hyvää näkyvyyttä kun kaikentasoiset liikkujat 
huomioidaan. Frisbeegolf radan paikaksi kyseinen 
alue toimisi saavutettavuuden, mutta myös sen 
vuoksi että se on riittävästi näkyvillä. Se varmasti 
herättää mielenkiintoa. Olen myös kartan nähtyäni 
vakuuttunut, että lajin parissa toimivat ovat 
suunnitelleet radan turvalliseksi myös muiden 
alueella liikkuvien ja asuvien näkökulmasta. 
Alueelle mahtuu varmasti jatkossa kaikki heittäjistä 
koiran lenkittäjiin. 

Lausunto, Oriveden nuorisovaltuusto 8.2.2024: 
Moi! Oriveden nuorisovaltuusto on hyvin 
myötämielinen uuteen frisbeegolfrataan, jota 
suunnitellaan Kirkkolahden ympäristöön. Nuvan 
mielestä olisi hienoa saada uusi rata lähemmäs 
keskustaa ja paikka on hyvä. Korkeuserot ovat 
pienet, joten kaikkien helppo kulkea radalla. Ei 
muuta kuin uusi rata vain päätökseen ja sitten 
heittämään 

Merkitään tiedoksi. Kirkkolahden alue on 
kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
kaupungin tavoitteena on sen kehittäminen 
mahdollistamaan laajemmin erilaiset 
virkistystoiminnot ja kaikkien asukkaiden käytön. 

Kirjallinen mielipide 8.2.2024: 
Oriveden kirjasto on lainannut frisbee-kiekkoja 
reilut kymmenen vuotta. Palaute asiakkailta on 
ollut vain positiivista ja lajin suosio näyttäisi olevan 
kasvussa. Kiekkojen lainaajien ikähaarukka on 
pikkulapsista vanhuksiin. Vanhemman sukupolven 
edustajista moni kertoo käyvänsä pelaamassa 
Västilän kentällä, koska Rovastinkankaan kenttä on 
liian vaikeakulkuinen. Uusi ehdotettu kenttä 
palvelisikin erinomaisesti erityisesti näitä 
vanhempia pelaajia. Yhteistyö Oriveden kirjaston ja 
paikallisten harrastajien kanssa on sujunut 
hienosti. Kirjastoon on tuotu laatikko kadonneille 
kiekoille, jonne kentiltä löydetyt kiekot on voinut 
tuoda. Paikalliset harrastajat ovat myös selvitelleet 
kiekkojen omistajia, ja jos omistajaa ei ole löytynyt 
tai hän ei ole tahtonut kiekkoaan takaisin, on 
kiekot laitettu kirjaston kokoelmaan muille 

Merkitään tiedoksi. Kirkkolahden alue on 
kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
kaupungin tavoitteena on sen kehittäminen 
mahdollistamaan laajemmin erilaiset 
virkistystoiminnot ja kaikkien asukkaiden käytön. 
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asiakkaille lainattavaksi. Kirjaston näkökulmasta 
ehdotettu uusi kenttä olisi hyvä palvelun lisä 
kaupungin liikuntatarjontaan ja epäilemättä myös 
lisäisi kiekkojen kysyntää kirjastosta. 

Kirjallinen mielipide 8.2.2024: 
Orivedelle on puuhasteltavana huonojalkaisillekin 
sopivaa frisbeerataa. Se on hyvä uutinen. 
Kirkkolahden ja Onninpolun alueesta - sielläkin 
kulkeneena - voin sanoa, että onpas hyvä alue 
valittuna. Alue on avaraa ja tasaista vanhusikäisten 
ja perheellisten aikuisten kirmata yhdessä pienten 
lasten kanssa kiekon mukana. Todella hyvä, 
turvallinen liikuntaympäristö kaikille. Toivon, että 
aikakin osa heittoväylistä saadaan toteutettua niin, 
että myös esteelliset henkilöt voivat osallistua 
toimintaan sähköisillä liikuntavälineillä. 
Tämänkaltaisia alueita ei juurikaan ole olemassa 
eikä suunnitelmissa muualla Suomessa. Orivesi 
pääsee täten profiloitumaan positiivisesti kaikkien 
liikuntakaupunkina. 

Merkitään tiedoksi. Kirkkolahden alue on 
kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
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Kirjallinen mielipide, taloyhtiö, monta 
allekirjoittajaa 9.2.2024: 
Rata 12 päättyy suoraan autopaikoitusalueen 
viereen. Frisbeekiekon lentorata ohjautuu helposti 
taloyhtiön takapihalle tai autopaikoitusalueelle. 
Rata-alueella ei ole vakuutuksia käyttäjien 
aiheuttamien vahinkojen osalle. Valvontalaki estää 
taloyhtiön mahdollisuuden kuvata oman tonttinsa 
ulkopuolelle, jonka johdosta mahdollisten 
vahingonaiheuttajien vastuulle saanti on 
mahdotonta. Voiko vähintään kääntää radan 
pelisuunnan? 
Pysäköinti. Käyttäjien pysäköintipaikaksi on 
esitetty nykyistä matonpesijöille tarkoitettua 
pysäköintialuetta. Tila on riittämätön, mikä 
aiheuttaa kapealle Vuohenrannalle lisääntyvää 
paikoitusta ja autoliikennettä. Autojen kääntö 
tulee tapahtumaan kiinteistöjen tontilla. 
Yleinen turvallisuus. Vuohenranta ja siltä lähtevä 
Onninpolun reitti on merkittävä ulkoilureitti. Rata 
ylityksineen syö molemmat väylät sisäänsä. Väylillä 
liikkuvat perheet lapsien rattaiden ja 
lastenvaunujen kanssa sekä liikuntarajoitteisia jopa 
pyörätuolilla. Siis liikkujia, joiden on mahdotonta 
väistää takaapäin tulevia heittoja.  
Eläimet. Alue on lemmikkien ulkoiluttajien 
käyttämä reitti. Vaikka koiran yms. tulee olla 
omistajansa hallinnassa, on todennäköistä, että ohi 
lentävistä kiekoista tulee haluttuja noudettavia.  

Kyseessä on asemakaavan mukainen virkistykseen 
kokonaisuudessaan erityyppisin kaavamerkinnöin 
osoitettu alue. Virkistykseen varatulle alueelle 
voidaan suunnitella ja toteuttaa erilaisia 
virkistykseen liittyviä toimintoja. Kirkkolahden alue 
on kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
kaupungin tavoitteena on sen kehittäminen 
mahdollistamaan laajemmin erilaiset 
virkistystoiminnot ja kaikkien asukkaiden käytön.  
 
Asutuksen läheisyys on huomioitu suunnitelmissa, 
ja läheisten asuinkiinteistöjen turvallisuus on 
suunnitelmassa varmistettu. 
 
Osallisten palautteen sekä jatkosuunnittelun 
perusteella on lisäksi tehty muutoksia nähtävillä 
olleen ratasuunnitelman väyliin numero 6 ja 12, 
jotka sijaitsivat lähimpänä asutusta. Nähtävillä 
olleen suunnitelman väylä numero 12 on poistettu 
kokonaan. Väylän 12 mukaiselle nurmialueelle on 
väylän korin sijaan sijoitettu ns. puttikori, joka on 
tarkoitettu lyhyempien heittojen harjoitteluun ja 
lämmittelyyn ilman varsinaista väylää. Aiemmassa 
ratasuunnitelmassa puttikori sijaitsi lähempänä 
alueen parkkipaikkoja sekä ulkoilureittiä. Tehdyt 
muutokset parantavat entisestään kokonaisuutena 
radan turvallisuutta. Poistetun väylän tilalle on 
suunniteltu yksi metsäisempi väylä 
ratasuunnitelman itäosaan kauemmas 
asuinkiinteistöiltä (päivitetyn ratasuunnitelman 
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väylä 10). Uuden väylän ja asuinkiinteistöjen väliin 
jää yli 50 metriä etäisyyttä ja runsas puusto. 
 
Vuohenranta – nimisen kadun alueella auton 
kääntäminen on sallittua. Vuohenranta jatkuu 
katuna melko pitkälle asuinkiinteistöjen 
läheisyyteen. Kyseessä on yleiselle liikenteelle 
varattu katu. Mikäli autojen kääntämistä tapahtuu 
kiinteistöjen piha-alueella ja piha-alue on 
ohjeistettu selkeästi siten, että tämä ei ole 
mahdollista, ei kaupungilla ole toimivaltaa puuttua 
yksittäisten autoilijoiden toimintaan. Kyseessä on 
liikennevalvontaan kuuluva asia. 
Alueen pysäköintipaikkojen tarvetta sekä käyttöä 
seurataan. Tarvittaessa pysäköintipaikkoja 
kunnostetaan ja laajennetaan, jotta voidaan 
mahdollistaa alueen turvallinen käyttö ja 
pysäköinti eri toimintoihin. 
 
Alueella kulkevan Onninpolun ulkoilureitin 
turvallisuus on varmistettu ratasuunnitelmia 
laadittaessa. Radasta on laadittu turvallisuus- ja 
kemikaaliviraston (Tukes) ohjeiden mukainen 
turvallisuusasiakirja. Seura on toimittanut 
asiakirjan kaupungille ja asiakirja tulee hyväksyä 
yhdessä ratasuunnitelman ja kiinteistön 
käyttöluvan käsittelyn aikaan 
kaupunginhallituksessa. 
 
Onninpolulla mahtuu kohtaamaan toisia kulkijoita 
sekä lemmikkejä myös jatkossa, sillä 
ratasuunnitelma ei millään tavoin kavenna nykyistä 
Onninpolkua tai sen lähialueita. Onninpolun 
läheiset frisbeegolf-väylät on suunniteltu niin, että 
väylien hyvä näkyväisyys on varmistettu. Tämä 
takaa sen, että heittäjä näkee koko väylän alueen 
ja lähistön ennen heittopäätöstä, ja voi näin valita 
heittoajankohdan niin, että läheisyydessä ei ole 
muita kulkijoita. Radalla ohjeistetaan heittäjä 
havainnoimaan ympäristöään ja ottamaan muut 
alueen käyttäjät huomioon, tämä on muutenkin 
oletuksena frisbeegolfin lähtökohta. Näin ollen 
aluetta voidaan yhteistyössä käyttää turvallisesti 
useisiin eri toimintoihin. 
 

Kirjallinen mielipide 10.2.2024: 
Hei. Olen läheisen taloyhtiön asukkaana pettynyt 
Oriveden kaupungin ja Oriveden firbeegolf ry:n 
suunnittelemaan frisbeegolfradasta. Olen ostanut 
osakkeen noin 10 vuotta sitten päättyvän tien 
päästä missä on rauhallista, mutta lähellä 
palveluita. Sopivan kriteerit täyttävän kodin 

Kyseessä on asemakaavan mukainen virkistykseen 
kokonaisuudessaan erityyppisin kaavamerkinnöin 
osoitettu alue. Virkistykseen varatulle alueelle 
voidaan suunnitella ja toteuttaa erilaisia 
virkistykseen liittyviä toimintoja. Kirkkolahden alue 
on kaupungin keskeisimpiä virkistysalueita, ja 
kaupungin tavoitteena on sen kehittäminen 
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löytäminen vei aikaa ja vaivaa. En tahdo 
takapihaani turistikohteeksi. Tahdon säilyttää 
pienelle lapselleni rauhallisen ja turvallisen paikan 
olla ja leikkiä.(Huomattavasti lisääntyvä 
autoliikenne hankkeen myötä) On hyvä, että nyt 
voi ilmaista sentään mielipiteensä kun 
suihkulähteen kohdalla kuulin vasta naapurilta, 
että sellainen on edes tulossa ilman mitään 
virallista tiedotetta asukkaille. Vuorotyöläisenä ei 
enään tarvitse yöllä ihailla ruokaillessa peilityyntä 
järvenpintaa enkä yhtään sen enempää välitä 
frisbeegolfradasta häiriötekijöneen 
takapihallemme. Ratasuunnitelma on aivan liian 
lähellä asutusta ja sen vaikutukset alueen 
rauhallisuuteen sekä turvallisuuteen on ilmeiset. 
Lähtökohtaisesti kannatan kaikkea liikuntatoimia 
sekä ihmisten hyvinvointia edistäviä hankkeita, 
mutta tämä suunnitelma on täysin mauton 
huomioiden alueen asukkaat, joista jokainen on 
ostanut asuntonsa puistoalueelta, johon 
rakentaminen ollut kiellettyä. Olkoon sitten kevyt 
rakenteisia häkkyröitä tai ei. Haluan, että tämä 
eriävä mielipiteeni hankkeesta huomioidaan! 

mahdollistamaan laajemmin erilaiset 
virkistystoiminnot ja kaikkien asukkaiden käytön.  
 
Kaupunki toimii erityyppisissä hankkeissa 
lainsäädännön mukaan. Frisbeegolf-radan 
suunnitelman kohdalla kaupunki on tiedottanut ja 
tarjonnut osallistumisen mahdollisuuksia 
laajemmin kuin lainsäädäntö edellyttää. 
 
Asutuksen läheisyys on huomioitu suunnitelmissa, 
ja läheisten asuinkiinteistöjen turvallisuus on 
suunnitelmassa varmistettu. 
 
Osallisten palautteen sekä jatkosuunnittelun 
perusteella on lisäksi tehty muutoksia nähtävillä 
olleen ratasuunnitelman väyliin numero 6 ja 12, 
jotka sijaitsivat lähimpänä asutusta. Nähtävillä 
olleen suunnitelman väylä numero 12 on poistettu 
kokonaan. Väylän 12 mukaiselle nurmialueelle on 
väylän korin sijaan sijoitettu ns. puttikori, joka on 
tarkoitettu lyhyempien heittojen harjoitteluun ja 
lämmittelyyn ilman varsinaista väylää. Aiemmassa 
ratasuunnitelmassa puttikori sijaitsi lähempänä 
alueen parkkipaikkoja sekä ulkoilureittiä. Tehdyt 
muutokset parantavat entisestään kokonaisuutena 
radan turvallisuutta. Poistetun väylän tilalle on 
suunniteltu yksi metsäisempi väylä 
ratasuunnitelman itäosaan kauemmas 
asuinkiinteistöiltä (päivitetyn ratasuunnitelman 
väylä 10). Uuden väylän ja asuinkiinteistöjen väliin 
jää yli 50 metriä etäisyyttä ja runsas puusto. 
 

Kirjallinen mielipide 11.2.2024: 
Tämä suunnitelma uudesta frisbeegolfradasta on 
mahtava. Itsekkin jonkun verran lajia harrastavana 
oon pitkään toivonut tälläistä puistorataa 
orivedelle. Juuri tällaista helposti kuljettavaa rataa 
tänne olen kaipaillut. Jutellessani eri heittäjien 
kanssa heitä kohdatessani tulee usein etenkin 
seniori-ikäisiltä palautetta että esteetön rata tai 
edes esteettömiä väyliä täytyisi olla koska radat 
ovat lähes poikkeuksetta metsissä ja siellä maasto 
on aina hankalasti kuljettavaa. Fribailu on lajina 
aivan mahtavaa kuntoilua ja ulkoilua kaiken 
ikäisille ja kaiken tasoisille heittäjille. Laji sopii 
kaikille myös senkin takia että se on erittäin 
edullista. Ei tarvita kun kiekko tai pari ja ulkoiluun 
ja säähän sopiva vaatetus. Paikkana toi keskellä 
kylää sijaitseva kirkkolahden ranta/puistoalue on 
mainio, se on hyvin saavutettavissa, asuuhan suuri 
osa kaupunkilaisista muutaman kilometrin säteellä 
paikasta. Lisäksi pysäköintialue on jo valmiina, ei 
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tule häiritsevää kadunvarsille pysäköintiä. Nähtyäni 
suunnitelmat väylien sijoittelusta sekä luettuani 
että paikallinen frisbeegolfseura yhdessä 
kaupungin viranhaltijoiden kanssa on rataa 
suunnittelut, olen varma että radasta saadaan 
turvallinen sekä heittäjille että tietenkin kaikille 
muille jotka alueella ulkoilevat ja onninpolkua 
liikkumiseen käyttävät ja niille jotka alueen lähellä 
asustelevat. Tällä hankkeella saadaan varmasti 
lisää positiivista näkyvyyttä liikkuvalle 
kaupungillemme! 

 


